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Beslutning: 

 

Dagsorden blev godkendt. Da Jens er forhindret i at deltage, deltager hans stedfortræder Aqqaluk 

Heilmann (N). 

  



Møde nr. 10/21 Kommunalbestyrelse Side  af1 af 23 
 

Orientering: 

 

Borgmesterens orienteringsrejse on status 

I henhold til planer afholdes budgetseminar i dagene 17. og 18. september, men det kan ikke ske da man 

afventer meddelse om ophævelse af coronarestriktioner som vil ske efter den 24. august. Det er forbundet med 

vanskeligheder såfremt rejseplanerne med henblik på, at samle bygdebestyrelserne og kommunalbestyrelsen 

samtidig ikke er udarbejdet en måned forud, derfor skal tidspunkt grundigt gennemtænkes såfremt 

budgetseminar skal afholdes. I løbet af efteråret vil følgende ske:  

 

Medio september 

Borgmester vil være i Nuuk til møde i Politisk Koordineringsgruppe, under rådslagning vil borgmestrene 

møde den Amerikanske konsul, UNICEF vil afholde seminar sammen med Naalakkersuisut og borgmestrene, 

vil afholde møde med Naalakkersuisoq for Udenrigsanliggender, Erhverv, Handel og Klima Pele Broberg (N). 

 

Primo Oktober 

Dronningen kommer til Ilulissat her vil igangværende planer blive til virkelighed. 

 

Medio Oktober 

Borgmester deltager i Fiskerimesse i Aalbrog. 

 

Kommunalbestyrelsesmøde i november 

Det indstilles fra sekretariatet at budgetseminaret i lighed med tidligere år afholdes i Ilulissat i forbindelse med 

kommunalbestyrelsens sidste møde. Ligeledes vil man til den tid være sikker på, at bydgebestyrelses og 

kommunalbestyrelses medlemmer er vaccineret mod corona.  

 

Information om status 

I løbet af efteråret i uge 38 og 39 rejser borgmester sammen med parti formændene til Ilulissat, Uummannaq 

og Upernavik for at informere om staus, på stederne afholdes der møder med sammen med 

bygdebestyrelsesformænd og kommunalbestyrelsesmedlemer. I Qaanaaq arrangeres nøjagtig det sammen, men 

møderne afholdes via internet. 

 

Referat af økonomiudvalgets behandling af emnet: 

 

Orienteringen tages til efterretning. 

Det blev pålagt, at der igangsættes initiativer om nedbrændte huse som henligger i de forskellige steder. 

Det blev pålagt, at der igangsættes initiativer om ikke færdig byggede selvbyggerhuse i bygderne. 

Afrapportering af kommunens økonomi skal ske på hvert møde. 

Samling af bygdebestyrelserne skal ske før budgetseminar. 
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Rejse til Danmark i oktober. 

Aalborg Kongress Center har inviteret til Fiskerimesse og kommunen deltager i udstillingen. I rejsen deltager 

formanden for Udvalget for Fiskeri og Fangst, formanden for Udvalget for Erhverv og første viceborgmenster, 

fra Erhvervsafdelingen deltager fire medarbejdere. 

 

Avannaa Development afholder seminar i København med henblik på, at finde investorer, borgmesteren 

deltager sammen med fire af sine embedmænd.  

Danmarks Tekniske Universitet orienterer borgmesteren om status på opførelse af Nordlyscenteret, der er på 

nuværende tidspunkt fra fonde doneret kr. 2.5 til formålet. 

Den Amerikanske Ambassade har inviteret til besøg, borgmesteren med embedsmænd aflægger visit, hvor 

under mulighederne for finansiering af byudvikling vil blive drøftet. 

Der aflægges besøg af Middelfart Kommune, som er den kommune i Danmark hvor der er færrest 

førtidspensionister, formålet besøget er at opnå viden om hvilket tiltag der er foretaget. 

Borgmesteren vil efter rejsen informere kommunalbestyrelsen. 

 

Økonomiudvalgets møde flyttes 

Grundet rejsen til Danmark flyttes økonomiudvalgets møde til mandag den 25. oktober. Hvilket betyder, at 

kommunalbestyrelsesmøde også flyttes til fredag den 29. oktober. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

 

Orienteringerne tages til efterretning. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 001 

KOM 21-050 Indstilling af delegeret til ICC Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Kommunalbestyrelsen skal efter sin konstitution udpege en delegeret til ICC, den delegerede skal under 

seminarer eller møde varetage kommunalbestyrelsens interesser. 

I denne sag skal kommunalbestyrelsen drøfte udpegning af delegeret til ICC. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommnalbestyrelsen udpeger i sin funktionsperiode en delegeret til ICC. Kommunalbestyrelsen har siden sin 

konstitution i maj ikke udpeget en delegeret. Fra ICC´s sekretariat efterlyses en deltager i seminarer og møder 

fra Avannaata Kommunia, derfor skal kommunalbestyrelsen indstille et medlem. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Den af kommunen delegerede fremlægger kommunalbestyrelsens interesser under seminarer eller møde, for 

der igennem at fremsætte emner der for kommunalbestyrelsen er vigtige og kommmunalsbestyrelsens mål.  

 

De partier i kommunalbestyrelsen, der har konstitueret borgmesteren eller oppositionen skal samlet for de 

næste fire år indstille en delgeret. Når emnet tages op, fremlægges den eller de indstillede under drøftelsen og 

en delegeret udpges. 

 

Videreforløb 

Den udpegede deltager i arbejde der er omtalt ovenfor i de kommende år, og skal følge de emner i ICC tæt og 

kontinuerligt informere kommunalbestyrelsen om igangværende arbejde. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Der der igen konsekvenser for Kommune karsen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse. 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Økonomiudvalget indstiller en delegeret til ICC til kommunalbestyrelsen. 

 

Beslutning: 

Partier, der har konstitueret borgmester indstiller Aqqalu C. Jerimiassen (A) som delegeret til ICC. 
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Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen. 

 

 

Beslutning: 

 

Siumut gruppen indstiller Ane Qujaukitsoq (S). 

Der blev afholdt afstemning. Ane opnåede otte stemmer. Aqqalu opnåede ni stemmer. Derved blev 

Aqqalu C. Jerimiassen (A) blev udpeget som delegeret. 

Det skal undersøges om der skal være stedfortræder. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 002 

KOM 21-051 Omplacering af midler, Atuarfik Jørgen 

Brønlund 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Taget i Atuarfik Jørgen Brønlund i Ilulissat er utæt, i regn- og tøvejr render vandet igennem taget. Rambøll har 

foretaget tilstandsvurdering, og har udarbejde en økonomisk estimat over renovering af skolen. I denne sag 

anmodes udvalget om at tage stilling til ønske om at finde midler til renovering af skolen. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Atuarfik Jørgen Brønlund består af en ældre skolebygning og en tilbygning fra 2007. Sammenbygning mellem 

den oprindelige bygning og tilbygningen er udført som en let tagkonstruktion. Af Rambøll´s tilstandsvurdering 

fremgår det, at vandet kommer ind gennem tagkonstruktionen i regnvejr. I den forbindelse fremgår det, at 

vandet også løber inde i væggene hvilket nedbryder gipsplader og giver anledning til mistanke om 

skimmelvækst i vægkonstruktionen.  

Af ansætte ved skolen blev det oplyst, at der kommer vand ind gennem tagkonstruktionen både om foråret i 

tøvejr og om sommeren i regnvejr. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Anlægsafdelingen indstiller på baggrund af allerede ovenfor anførte samt Rambøll´s økonomisk estimat, at der 

til renovering i 2021 afsættes midler på kr. 800.000 således renoveringen kan gennemføres i år. Foranlediget 

mistanke om skimmelvækst indstilles det på det kraftigste, at renoveringen påbegyndes så hurtigt som muligt. 

 

Videreforløb 

Såfremt udvalget godkender indstillingen tager Økonomiudvalget og herefter Kommunalbestyrelsen 

beslutning om emnet. 
 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Såfremt denne her emne godkendes omplaceres kr. 800.000 fra nedenfor anførte, som skal bruges til 

nedrivning af taget og facade i Atuarfik Jørgen Brønlund og i den forbindelse oprettes der anlægskonto 

Renovering Atuarfik Jørgen Brønlund. 

 

750230 Skolerne Fælles  122060100 Kurser medarbejdere  300 
750230 Skolerne Fælles   132010500 Anskaffelse af inventar  100 

750202 Atuarfik Mathias Storch  122060100 Kurser medarbejdere   050  

750201 Atuarfik Jørgen Brønlund 122060100 Kurser medarbejdere   050 

750205 Edvard Krusep Atuarfia  122060100 Kurser medarbejdere   050 

750213 Prinsesse Margrethe Skolen  122060100 Kurser medarbejdere   050 

750222 Kullorsuup Atuarfia   122060100 Kurser medarbejdere   030 

750223 Avanersuup Atuarfia  122060100 Kurser medarbejdere   020 

720203 Misi Avannaa   122060101 Kurser Billet/Transp.   150 

   800 
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Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Kommunalbestyrelses møde den 4. december 2020, vedrørende kommunens budget for 2021 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 Inatsisartutlov nr. 26 af 28. november 2016 om kommunernes og Grønlands Selvstyres budgetter og 

regnskab. 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Udvikling  

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Ovenfor anførte midler omplaceres med henblik på renovering af Atuarfik Jørgen Brønlund 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 002-01: Tillægsbevillingsskema 

Bilag 002-02: AJB, tilstandsvurdering 

Bilag 002-03: AJB, økonomisk estimat 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 

Bilagene vil blive sendt, referatet.  
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Sag nr. Emne Bilag nr. 003 

KOM 21-052 Udpegning af Hal bestyrelsesmedlemmer, 

Uummannaq 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Kommunalbestyrelsen skal i sin funktionsperiode udpege to medlemmer af hal bestyrelsen i Uummannaq. I år 

blev kommunalbestyrelsen konstitueret i maj, i denne sag skal kommunalbestyrelsen beslutte om Uummannaq 

Borgerservice Centerets indstillingerne fra i til bestyrelsesmedlemmer kan godkendes. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Hallen i Uummannaq er selvejende institution med egen bestyrelse. Kommunalbestyrelsen i sin 

funktionsperiode have to repræsentanter sidende i bestyrelsen, efter konstitution af kommunalbestyrelsen skal 

der udpeges nye medlemmer. 

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Sekretariatet har pålagt Borgerservicecenteret i Uummannaq om at indstille medlemmer i hal bestyrelsen, by 

chefen har indstillet følgende som medlemmer: 

 

- Elisabeth Nielsen, kredsmandat i Uummannaq  

- Ane Mette Nielsen, fungerende leder af Sundhed og Fritid 

 

I den her sag drejer det sig om en stilling, derfor bliver den kommende leder af Sundhed og Fritid permanent 

medlem. 

 

Det findes passende at kommunalbestyrelsesmedlem med størst vælgertilsutning i Uummannaq distrikt 

udpeges som medlem. Det findes passende at medarbejderen i Sundhed og Fritid er medlem da vedkommende 

gennem sit arbejde har stor berøringsflade med hallen. 

 

Der udover indstiller bychefen i Uummannaq partierne i kommunalbestyrelsen også kan fremsætte indstilling, 

som ved flertals vedtagelse udpeges som medlem.  

 

Videreforløb 

Udpegede af kommunalbestyrelsen skal udføre deres arbejde i henhold til gældende regler. Møder i løbet af 

året afholdes i henhold til planerne. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Der er ingen konsekvenser for kommune kassen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 Vedtægter af april 2000 for selvejende institution Uummannami Timersortarfik 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 
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Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Ovenfor anførte indstillinger til bestyrelsesmedlemmer i Uummannaq hal godkendes 

 

Beslutning: 

Partier, der har kontitueret borgmesteren indstiller Isak Hammond. Oppositionen indgiver deres indstilling på 

kommunalbestyrelsesmødet. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 003-01: Brev fra byschefen i Uummannaq 

Bilag 003-02: Vedtægter, Uummannami Timersortarfik 

 

 

Beslutning: 

 

Oppositioenen indstiller Sakio Fleischer(S). 

Sakio og Isak bliver medlemmer. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 004 

KOM 21-053 Nedsættelse af kommunal 

beredskabskommission 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Efter nedsættelse af kommunalbestyrelsen er denne forpligtiget til at udpege en kommunal 

beredskabskommission. Udvalget bedes derfor behandle punktet om en nedsættelse af en sådan. Derfor er 

Udvalget for Teknik bedt om at tage stilling til sagens videre behandling. I denne sag skal 

kommunalbestyrelsen drøfte og tage beslutning om udvalgenes behandling af sagen. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Ifølge gældende lovgivning for beredskabet er kommunalbestyrelsen forpligtet til at nedsætte en kommunal 

beredskabskommission. Kommissionen skal behandle de overordnede linjer for beredskabsområdet.  

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

En kommunal beredskabskommission skal består af mindst 6 medlemmer, hvoraf 4 udpeges af 

kommunalbestyrelsen. Af disse skal 3 være medlem af kommunalbestyrelsen og 1 medlem skal være ansat i 

kommunens tekniske forvaltning. Derudover består kommissionen af kommunens beredskabschef, Isak 

Pjettursson, og 1 medlem udpeget af Politimesteren i Grønland. 

 

Beredskabskommissionen er ikke et stående udvalg, men på samme måde som de stående udvalg er dens 

opgaver afledt fra kommunalbestyrelsen. Den skal således træffe beslutninger om de overordnede opgaver 

vedrørende beredskabet, der er lagt ud til kommunerne, herunder målsætninger og prioriteringer. Dette kan 

f.eks. være igennem igangsættelse af kommunale sektorplaner vedrørende beredskabsområdet  

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Ingen økonomiske konsekvenser 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 14 af 26. maj 2010 om redningsberedskabet i Grønland og om brand- og 

eksplosionsforebyggende foranstaltninger. 

 Inatsisartutlov nr. 14 af 27. november om ændring af Inatsisartutlov om redningsberedskabet i 

Grønland og om brand- og eksplosionsforebyggende foranstaltninger. 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Teknik 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Udvalget for Teknik: 

 

Forvaltningen indstiller til udvalget: 

Udvalget godkender nedsætningen af en bredskabskommission og videresender spørgsmålet til 

kommunalbestyrelsen evt. med en anbefaling til medlemmer 
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Beslutning: 

Godkendt. Fra Teknisk Udvalg foreslås følgende medlemmer: Palle Jerimiassen, Niels Davidsen, Sakio 

Fleischer, Karl Madsen (teknisk forvaltning 

 

Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Udvalget for Teknik indstiller til Økonomiudvalget at: 

Tilslutte sig beslutningen i Udvalget for Teknik. 

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen 

 

 

Beslutning: 

 

Indstilingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 005 

KOM 21-054 Genbehandling af ESANI Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Efter samtaler med Selvstyret er det politisk besluttet, at Avannaata Kommunia vil tage spørgsmålet om 

genindtræden i ESANI op til genbehandling. Derfor er Udvalget for Teknik bedt om at tage stilling til sagens 

videre behandling. I denne sag skal kommunalbestyrelsen drøfte og tage beslutning om udvalgenes behandling 

af sagen. 

Sagsfremstilling: 

 

I november 2019 besluttede kommunalbestyrelsen at træde ud af det fælles nationale affaldsløsning ESANI. 

Det var herefter beslutningen, at kommunen skulle arbejdere videre med en lokal affaldsløsning blandt andet i 

form af små lokale forbrændingsanlæg. I løbet af sommeren 2021 afholdte Selvstyret møde med borgmesteren 

og teknisk udvalgsformand, hvor de udtrykte, at den lokale kommunale affaldsløsning ikke stod til at blive 

godkendt, og de derfor udtrykte ønske om, at kommunen tog spørgsmålet om indtrædelse i ESANI op til 

genbehandling. 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

Siden 2020 har Teknisk Forvaltning arbejdet på at finde en lokal affaldsmodel med små lokale 

forbrændingsanlæg. Kravet til disse anlæg har fra Selvstyrets side været, at de skulle leve op til EU's 

miljøkrav, på samme måde, som de anlæg, der bygges i Sisimiut og Nuuk. Der er kun få producenter af små 

forbrændingsanlæg, der lever op til disse krav. Kommunen har arbejdet med et anlæg fra det Canadiske firma 

ECO Waste. Selv om denne producent har en læsning, der ifølge dem selv lever op til EU-kravene, har man 

fra Selvstyrets side nu oplyst, at man ikke vurderer, at dette er tilfældet, og at disse anlæg derfor ikke vil blive 

godkendt. Fra Selvstyrets side har man derfor ønsket, at kommunen genindtræder i den nationale ESANI. 

Selvstyret oplyser ligeledes, at man siden 2019 har udviklet på konceptet, og dermed er tættere på en endelig 

løsning, der er anvendelig i hele Grønland. 

Der er fra Selvstyrets oplyst, at der fra 2024 ikke længere vil blive givet dispensation til åbne afbrændinger 

eller til brug af forbrændingsanlæg, der ikke lever op til de fastsatte krav. For Avannaata vil dette betyde, at 

samtlige forbrændingsanlæg, inklusiv anlægget i Ilulissat, derefter ikke vil kunne anvendes. Den korte 

tidsramme vil samtidigt gøre det svært både teknisk og økonomisk at finde en passende løsning, som vil kunne 

stå klar til 2024. 

Videreforløb 

Hvis udvalget vælger at godkende indstillingen, vil indstillingen sendes til viderebehandling i 

økonomiudvalget og derefter kommunalbestyrelsen. Beslutningen her vil afgøre, hvilken løsning, der arbejdes 

videre med. ESANI har meddelt, at de gerne stiller op til kommunes politiske møder for at besvare spørgsmål. 

Konsekvenser 

Konsekvenserne ved at arbejde videre med den lokale model er uvisse, da der fra Selvstyrets side er sat en 

deadline på 2-3 år til at have en fast løsning. Det skal noteres, at denne tidsramme ikke er realistisk forstået 

således, at Avannaata Kommunia ikke vil kunne have en lokal affaldsløsning klar inden for de rammer 

Selvstyret har sat. Ved en indtrædelse i ESANI, vil kommunen kunne indtræde på samme vilkår som de andre 

kommuner, og ESANI vil herefter have et medansvar for den fremtidige affaldsbehandling. 
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Økonomiske konsekvenser: 

 

Med en lokal kommunal affaldsløsning, med strategisk placerede forbrændingsanlæg i 1 bygd og 4 byer, er 

den lokale model sat til koste kommunen ca. kr. 711 mio. over 20 år (20 år er sat til at være anlæggenes levetid 

ved ordentlig vedligehold), hvilket også omfatter drift og vedligehold. En løsning gennem ESANI er samtidig 

estimeret til at koste ca. kr. 211 mio. over de næste 20 år. I begge tilfælde er der indregnet ca. kr. 135 til 

infrastrukturelle forbedringer og udbygninger. Uanset løsning vil de økonomiske forhold skulle indarbejdes i 

kommunes budget allerede fra næste år. En beslutning er derfor afgørende for at kunne afsætte de nødvendige 

økonomiske midler og igangsætte den planlægning, der skal til for at kunne opnå kommunens målsætning og 

kravene fra Selvstyret. Beslutningen vil således påvirke både drift- og anlægsområdet.  

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 Inatsisartutlov nr. 9 af 22. november 2011 om beskyttelse af miljøet 

 Kommunalbestyrelsesmøde 29. november 2018 

 Kommunalbestyrelsesmøde 26. november 2019 

 Kommunalbestyrelsesmøde 11. maj 2020 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Teknik 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Beslutning i Udvalget for Teknik: 

 

Forvaltningen indstiller til udvalget: 

at Udvalget vælger at sende punktet videre til behandling i økonomiudvalget med en anbefaling om at træde 

ind i ESANI.  

Eller  

at Udvalget vælger at sende punktet videre til behandling i økonomiudvalget med en anbefaling om at arbejde 

videre med en lokal løsning. 

 

Beslutning: 

Punktet sendes videre til behandling i kommunalbestyrelsen. I samarbejde ned Teknisk Forvaltning forberedes 

der spørgsmål til ESANI til det kommende budgetseminar. 

 

Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Udvalget for Teknik indstiller til Økonomiudvalget at: 

Tilslutte sig beslutningen i Udvalget for Teknik. 

 

Beslutning: 

Økonomiudvalget ønsker at, der inden kommunalbestyrelsen tager beslutning foretages uvildig undersøgelser, 

foreksempel om det er pålagt at følge EU regler, resultat af uvildig undersøgelse skal fremlægges ved 

budgetseminar. 
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Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 005-01: Affaldshåndtering Avannaata Kommunia – Miljøafdelingens beregning af 

omkostninger 

Bilag 005-02: Brev fra Avannaata Kommunia til Selvstyret vedr. ESANI 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt.  
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Sag nr. Emne Bilag nr. 006 

KOM 21-055 Forslag til dagorden Journal nr.  

 

Resumé: 

 

Kommunalbestyrelsesmedlemmer sender deres forslag til sekretariatet og sekretariatet redegør for sagernes 

videreforløb. 

I denne sag informeres kommunalbestyrelsen om sekretariatets videre arbejde med sagerne. 

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommunalbestyrelsesmedlemmers forslag der skal behandles uddybes for udvalget. 

 

#1 Anthon Frederiksen (N) 
A) Forsalg om anlæggelse af rundkørsel i vejkrydset mellem Mathias Storch-ip Aqqutaa og Alanngukasik. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Teknik, der efter drøftelse sender sagen videre til 

Økonomiudvalget 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

B) Forslag om, at der afsættes midler så der i begyndelsen af 2022 i Avannaata Kommunia ansættes en 

Fundraiser, der skal ansøge fonde m.fl. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling Økonomiudvalget, der efter drøftelse sender sagen til beslutning 

i Kommunalbestyrelsen. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

C) Forslag om, at afholde møde om finansieret sammen med forskellige fiskefabrikker og KNAPK, med 

henblik på at hente tabte fiskeredskaber op fra havet. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Fiskeri og Fangst, der efter drøftelse sender sagen 

videre til Økonomiudvalget 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

#2 Aqqalu Jerimiassen (A) 
A) Forslag om tilsyn med ørredstedet i Appat  

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Erhverv samt Udvalget Fiskeri og Fangst, der 

efter drøftelse sender sagen til drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

B) Forslag om tidsbegrænset ansættelse af Miljøkonsulent 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Teknik, der efter drøftelse sender sagen til 

drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 
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#3 Jens Ole Nathanielsen (IA) 

A) Forslag om oprettelse musiklokale i Uummannaq. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Udvikling, der efter drøftelse sender sagen til 

drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

B) Forslag om anskaffelse af musik instrumenter til øvelse i Uummannaq. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Udvikling, der efter drøftelse sender sagen til 

drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

C) Forslag om oprettelse musiklokale i Qaanaaq. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Udvikling, der efter drøftelse sender sagen til 

drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

D) Forslag om anskaffelse af musik instrumenter til øvelse i Qaanaaq. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Udvikling, der efter drøftelse sender sagen til 

drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

E) Forslag om, at Avannaata Kommunia opretter en musikskole. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Udvikling, der efter drøftelse sender sagen til 

drøftelse i Økonomiudvalget. 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

#4 Jørgen Kruse (S) 
A) Forslag om, at der i Uummannaq opføres værksted for fiskere, som kan benyttes til joller reperationer, 

slædebyning, agning og reperationer af værktøj. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Teknik, der efter drøftelse sender sagen videre til 

Økonomiudvalget 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

B) Forslag om, at der i opføres værksted for fiskere. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Teknik, der efter drøftelse sender sagen videre til 

Økonomiudvalget 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 

 

#5 Palle Jerimiassen 

A) Opfordring fra Fællesbygdebestyrelsen Innaarsuit, Naajaat og Aappilattoq om, at fortsætte arbejdet med 

Multihuset i Aapilattoq. 

 

Videre forløb: Sagen sendes til behandling i Udvalget for Demokrati og Bygde Udvikling, der efter 

drøftelse sender sagen videre til Økonomiudvalget 

Deadline: Sagen skal senest i marts være behandlet i udvalgene. 
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#Resterende medlemmer 

Forslag eller forespørgsler fra medlemmer er færdig behandler eller er under behandling.  

 

Videreforløb 

Sekretariat har til opgave, at behandle ovenfor anførte forslag og skal sikre at forslagene fremlægges 

udvalgene til de fastsatte datoer.  

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Ingen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

Ingen. 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Økonomiudvalget tager ovenfor fremsatte til efterretning  

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. 

 

Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 
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Bilag: 

 

Bilag 006-01: Anthon Frederiksen, Forslag om, at der i Ilulissat anlægges rundkørsel i et vejkryds . 

Bilag 006-02: Athon Fredeksen, Forslag om, at afsættes midler til ansættelse af Fundraiser. 

Bilag 006-03: Aqqalu Classen Jerimiassen, Forslag om tilsyn af ørredstedet i Appat. 

Bilag 006-04: Aqqalu Classen Jerimiassen, Forslag om ansættelse af Miljøkonsulent. 

Bilag 006-05: Jens Ole Nathanielsen, Forslag om opførelse af musiklokale i Uummannaq. 

Bilag 006-06: Jens Ole Nathanielsen, Forsalg om anskafelse af musik instrumenter til øvelse i Uummannaq. 

Bilag 006-07: Jens Ole Nathanielsen, Forslag om opførelse af musiklokale i Qaanaaq. 

Bilag 006-08: Jens Ole Nathanielsen, Forsalg om anskafelse af musik instrumenter til øvelse i Qaanaaq. 

Bilag 006-09: Jens Ole Nathanielsen, Forslag om, at Avannaata Kommunia opretter en musikskole. 

Bilag 006-10: Jørgen Kruse, Forslag om, at der opføres værksted til fiskerne i Uummannaq. 

Bilag 006-11: Jørgen Kruse, Forslag om, at der opføres værksted til fiskerne i Ilulissat. 

Bilag 006-12: Palle Jerimiassen, Opfordring til, at arbejde videre med Multihuset i Aappilattoq. 

Bilag 006-13: Anthon Frederiksen, Forslag om, at afholde seminar med henblik på at hente tabte 

fiskeredskaber op fra havet. 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 007 

KOM 21-056 Omplacering af bevillinger fra miljøfonden – 

til erstatning af ATV 

Journal nr. 18.01.02 

 

Resumé: 

 

På grund af nedbrudt renovationskøretøj i Ikerasak, er der behov for et erstatningskøretøj. Der anmodes derfor 

om en tillægsbevilling i form kr. 150.000 fra Miljøfonden til kontoen for indkøb af køretøj under 

anlægskontoen.   

 

Sagsfremstilling: 

 

I løbet af sommeren brød renovationsarbejderens køretøj i Ikerask sammen. Der blev efterfølgende sendt en 

ATV til bygden fra Uummannaq, men også den brød sammen. Ligeledes har der været problemer med at starte 

den motorbør der stod i bygden, hvilket har efterladt bygden med stor udfordring i forhold til afskaffelse af 

affald.  

 

Løsningsforslag – faglig vurdering 

I Ikerasak står på nuværende tidspunkt en ATV indkøbt til pedellerne i bygden. Dette indkøb skete som led i 

kommunalbestyrelsens beslutning om indkøb af ATV til pedeller i 8 bygder. Da pedellen i Ikeresak ikke har 

kørekort, har den dog ikke kunne anvendes. På grund af situationen i bygeden foreslås det, at 

renovationsmedarbejderne tager denne fungerende ATV i brug. Samtidigt anmodes det om at der flyttes 

midler fra Miljøfunden under anlægskontoen til kontoen for indkøb af køretøjer ligeledes under 

anlægskontoen. Disse midler skal gå til at bestille en ny ATV til pedellen i byen, således at den står klar når 

pedellen har fået kørekort. 

 

Miljøfondens forbrug er afhængigt af, hvor mange projekter, der opnår større fra Selvstyret. I år ser det ud til, 

at den vil have et overskud, hvilket er grunden til, at der kan flyttes kr. 150.000 fra miljøfonden. På denne 

måde sikres det, at renovationsarbejdet kan genoptages som førhen, og at pedellen får erstattet sin ATV. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Omplacere kr. 150.000 fra Miljøfonden til kontoen for indkøb af køretøjer.  

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Kommunalbestyrelsesmøde nr. 07/20 

 

Sagsbehandling: 

 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Økonomiudvalgets beslutning: 

 

Sekretariatet indstiller til Økonomiudvalget at: 

Godkende omplacering af kr.150.000 fra Miljøfonden til kontoen for indkøb af køretøjer  

 

Beslutning: 

Indstillingen blev godkendt. Udvalget ønsker, at Udvalget for Teknik foretager undersøgelse af sagen. 
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Indstilling: 

 

Økonomiudvalget indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Tilslutte sig økonomiudvalgets beslutning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 007-01: Omplaceringsskema 

Bilag 007-02: Referat af kommunalbestyrelsesmøde nr. 07/20 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 

Materialer i forbindelse med renovation undersøges med henblik på udvikling indenfor 

ansvarsområdet, foreksempel brug af kramere. 

 

  



Møde nr. 10/21 Kommunalbestyrelse Side  af20 af 23 
 

Sag nr. Emne Bilag nr. 008 

KOM 20-057 Godkendelse af valgte medlemmer af Lokal 

Udvalg 

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

I foreåret blevder afholdt valg til kommunalbestyrelsen blev der ligeledes afholdt valg til Lokal Udvalg i 

starten af september måned. I denne sag skal kommunalbestyrelsen godkende resultat af valgene.  

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommunalbestyrelsen besluttede, at valg til Lokal Udvalg skulle afholdes i starten af september, hvor 

kommunalbestyrelsen gav Udvalget for Demokrati og Bygdeudvikling bemyndigelse til, at udarbejde 

rammerne for valget. Udvalget har på sit møde den 12. juli udarbejdet rammerne for valget, som vigtigst blev 

to regler i vedtægten ændret her. 

Den første, den i byen der har opnået flest stemmer ved valget til kommunalbestyrelsen som udpeges som 

kommunalbestyrelsens repræsentant. 

Den anden, alle kan opstille til valget.  

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

Følgende er valgt de enkelte steder: 

 

Ilulissat: 

- Aqqalu C. Jerimiassen (KOM) 

- Brian Grønvold 

- Jens Peter K. Rosbach 

- Jonas Fleischer 

- Paarnannguaq Mathiassen 

 

Uummannaq: 

- Ane Zeeb Pjettursson 

- Aviaaja Grønvold 

- Elisabeth Nielsen 

- Maria Nielsen 

- Sakio Fleischer (KOM) 

Upernavik: 

- Aqqaluk Heilmann 

- Johanne Geisler Zeeb 

- Julie Karlsen 

- Knud Kleemann (KOM) 

- Naja Nuka Kaspersen 

Qaanaaq: 

- Ane Qujaukitsoq (KOM) 

- Ane P. Qujaukitsoq 

- Jens Danielsen 

- Sofie D. Simigaq 

- Tukummeq Peary 

 

Der er stedfortrædere, disse er sekretariatet i hænde og er fremlagt for borgerne. 

 

Videreforløb 

Når valget er godkendt af kommunalbestyrelsen fortsætter arbejdet i Lokal Udvalgene som sædvanlig. 

 

Konsekvenser: 

 

Efter bemyndigelse fra kommunalbestyrelsen udarbejdede udvalget den 12. juli ændringer i rammerne, disse 

er vedlagt som bilag. Sekretariatet indstiller, at disse tilpasses uden at ændre indholdet, disse er også vedlagt 

som bilag. Det påregnes at de tilpassede vil få virkning såfremt emnet bliver godkendt. 
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Økonomisk konsekvenser: 

 

Der er ingen direkte konsekvenser for kassen. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse. 

 

Sagsbehandling: 

 

Udvalget for Demokrati og Bygdeudvikling. 

Økonomiudvalget 

Kommunalbestyrelsen 

 

Indstilling: 

 

Sekretariatet indstiller til kommunalbstyrelsen at 

 

Godkende valget til Lokal Udvalg 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Bilag 008-01: Referat af Udvalget for Demokrati og Bygdeudviklings møde den 12. juli 

Bilag 008-02: Pressemeddelelse 

Bilag 008-03: Vedtægt af 12. juli for Lokal Udvalg  

Bilag 008-04: Forretningsorden af 12. juli for Lokal Udvalg 

Bilag 008-05: Forslag til vedtægt for Lokal Udvalg 

Bilag 008-06: Forslag til forretningsorden for Lokal Udvalg 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. Hvad angår stedfortrædere sendes disse til den ansvarlige udvalg. 
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Sag nr. Emne Bilag nr. 009 

KOM 21-058 Flytning af økonomiudvalgets og 

kommunalbestyrelses møder.  

Journal nr.  

 

Resumé: 

 

På grund af rejser i Danmark flyttes møderne.  I denne sag skal kommmunalbestyrelsen drøfte og tage 

beslutning om at flytte møderne i oktober.  

 

Sagsfremstilling: 

 

Kommunalbestyrelses møder flyttes på grund rejser i Danmark. 

 

Løsningsforslag – fagligvurdering 

Møderne flyttes til disse datoer. 

 

- Økonomiudvalget mandag 25. oktober 

- Kommunalbestyrelse fredag den 29. oktober 

 

Videreforløb 

Såfremt det godkendes, afholdes møderne i de nævnte datoer. 

 

Økonomiske konsekvenser: 

 

Ingen konsekvenser. 

 

Lovgrundlag og rammesættende dokumenter: 

 

 Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

 

Sagsbehandling: 

 

Kommunalbestyrelse 

 

Indstilling: 

 

Sekretariatet indstiller til kommunalbestyrelsen at: 

 

Flytning af mødedatoer dgodkendes. 

 

 

 

 

 

 

Bilag: 

 

Ingen. 

 

 

Beslutning: 

 

Indstillingen blev godkendt. 
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Mødet sluttede kl.:  

 
Underskriftsbilag: 

Aqqalu Clasen Jerimiassen (A) 
 

Knud Kleemann (A) 
 

Minik Høegh-Dam / (AT)  
 

Palle Jerimiassen (S) 
 

Lena Ravn Davidsen, (D) 
 

Bendt B. Kristiansen (IA) 
 

Jens Ole Nathanielsen (IA) 
 

Niels Davidsen (IA) 
 

Anthon Frederiksen (N) 
 

Jens Napâtok`(N) 
 

Ane Qujaukitsoq (S) 
 

Elisabeth Nielsen (S) 
 

Jens Kristian Therkelsen (S) 
 

Jakob Petersen (S) 
 

Jørgen Kruse (S) 
 

Magrethe Christensen (S) 
 

Sakio Fleischer, (S), 
 

 

 


